
Inspreken Dhr. Van Essen bij de Poli4eke Markt Strategisch beleidsplan Twence op 10-10-2023. 

4 oktober 2023 plei/e Marc den Hartog, recyclaar-directeur Renewi in de Volkskrant voor een verbod 
op het verbranden van recyclebare materialen. Dit maakt voor mij duidelijk dat nascheiden 
onvermijdelijk is en warmtene/en aangesloten op afvalverbranders zoals Twence geen toekomst 
heeH. Hierbij een korte samenvaIng van het interview. 

Volgens Den Hartog is verbranden is nog alJjd goedkoper dan hergebruiken en dat moet anders. 
Afvalverwerkingsbedrijf Renewi wil dat een volgend kabinet een verbod instelt op het verbranden van 
recyclebare materialen. Ook moet de capaciteit van de afvalverbranding worden verminderd. ‘Dan 
komen de prikkels op de juiste plek.’ 

Zonder ingrijpen worden de doelen voor een circulaire economie niet gehaald, stelt het concern. 
Volgens het Brits-Nederlandse Renewi wordt bijna eenvijfde van het Nederlandse afval verbrand en is 
dat percentage de afgelopen Jen jaar nauwelijks gedaald. De hoge energieprijzen sinds vorig jaar 
hebben het verbranden van afval bovendien aantrekkelijker gemaakt. Deze materialen kunnen niet 
meer worden gebruikt en verdwijnen zo uit de economie, terwijl het verbranden leidt tot CO2-
uitstoot. 

‘Verbranden is nu goedkoper dan recyclen. Hergebruik levert bedrijven die van hun afval af willen dus 
geen economisch voordeel op. Daarnaast is er veel import van afval. Zolang er genoeg 
verbrandingscapaciteit is, zal het aanbod blijven.’ 

Ook Renewi brengt nog alJjd 75 procent van hun afval naar de verbrandingsoven. Als daarvan een 
deel verdwijnt en er dus minder capaciteit is, zal de prijs van verbranden sJjgen. Minder ovens leidt 
dus niet alleen maar tot voordelen voor Renewi. Dan komen de prikkels wel op de juiste plek: 
verbranden wordt duurder en recyclen aantrekkelijker. Uiteindelijk willen we allemaal zo min mogelijk 
naar de ovens brengen. Het aWouwen van ovens leidt tot klimaatwinst en uitstoot van minder 
vervuiling, maar dit wordt niet gesJmuleerd.’ 

‘Van al het bedrijfsafval dat nu wordt verbrand, is 30 procent te recyclen. Als je dat doet, neemt ook 
het gebruik van grondstoffen af. In Vlaanderen bestaat al een verbod op het verbranden van 
herwinbare grondstoffen en moeten bedrijven afval scheiden voor het naar de verbrander gaat.’ 
‘Het is nog geen groot succes, vooral omdat de handhaving ingewikkeld is. Maar het begint daar wel 
op gang te komen. Doordat de overheid regels stelt, gaan bedrijven investeren in betere 
sorteerinstallaJes.’ 

‘Nederland kan we/en maken die het verbranden van waardevolle grondstoffen verbieden. Dan gaan 
bedrijven zelf ook meer recyclen. Je kunt ook denken aan een belasJng op het gebruik van bepaalde 
grondstoffen. En een verplicht hergebruik van bijvoorbeeld bouw- en sloopafval, houtafval, metaal en 
papier.’ 

Wat doet Renewi zelf? Ze hebben bijvoorbeeld gekeken hoe ze hele balken uit bouwafval kunnen 
halen. Dat deden ze met het Leger des Heils en mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. Die 
haalden spijkers uit de balken. Zelfs dit is te kostbaar. Terwijl een circulair ambachtscentrum bijdraagt 
aan meer inclusiviteit en een andere verdeling van de welvaart. Hergebruik heeH zo veel voordelen.  

Maar verbranden is nog alJjd goedkoper dan hergebruiken. Dat moet anders. 

Afval InformaJe en Advies Hengelo, Dhr. Van Essen, adviseur circulaire economie. 
h/ps://www.facebook.com/afvalinformaJeenadvieshengelo  


